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A Magyar Snowboard Szövetség elnökségének 
szakmai beszámolója a 2023. 05. 24-i közgyűlésre 

 
 
 
Sportszakmai sikerek 
 
1. VERSENYSPORT  

A Magyar Snowboard válogatottból a 2022-es évben 4 fő kvalifikálta magát a világkupa 
sorozatba. 2 fő freestyle, 2 fő snowboardcross szakágakban. 
Mellettük további 5-6 fő vesz részt európa kupa futamokon, illetve utánpótlás csapatunk is 
15-20 fős létszámmal jár nemzetközi versenyekre. 
 
A 2022-es év eleje történelmi jelentőségű sikert hozott a magyar snowboard sport számára, 
hiszen Kozuback Kamilla sportoló megszerezte Magyarország első snowboard olimpiai 
kvalifikációját, majd nemzetközi sporttörténelmet írva rögtön mindhárom freestyle 
versenyszámban is rajthoz állhatott. Legfényesebb eredménye a kiváló 17. hely volt. Kamilla 
2022 év végén térdsérülést szenvedett, melynek következtében és a teljes gyógyulás 
érdekében a szezont kihagyni kényszerült. Rehebilitációja jól halad. A 2023/24-es szezont a 
világeleithez hasonlóan egy hónapos nyári Új-Zélandi edzőtáborral kezdi, majd Ausztriában 
speciális freestyle parkokban folytatja. Egyértelmű cél a 2026-os Téli Olimpia (BA és SS), és 
azon a top 10-be kerülés, jól sikerült körökkel akár érem esélyes. 
 
Fricz Botond korábbi és újra olimpiai aspiráns versenyzőnk a szezon során szintén lesérült. 
Számára csalódást jelentett az olimpiáról elsősorban egészségügyi okokból való lecsúszás 
(sérülés és az utolsó két kvalifikációs versenyen covid fertőzöttség). Tudásszintje szerint az 
élmezőnybe tartozik, így számára is cél lehet a 2026-os Téli Olimpia. 
 
Az elmúlt év nagy eredménye Vincze Zsófia és Brunner Blanca személyében üdvözölhetjük 
az első két világkupás versenyzőt snowboardcross szakágban. Nagyon magas a nemzetközi 
színvonal, így a világkupa sorozatba való kvalifikáció ezen szakágban külön kiemelkedő 
sikertnek számít. Blanca a teljes szezont folyamatos edzéssel és feltörekvő nemzetközi 
versenyzéssel töltötte. A 2023. márciusában megrendezett Junior Világbajnokságon ország 
kvótát szerzett női snowboardcross verenyszámban a 2024-es YOG-ra.  
Zsófi sajnos szintén egy sérülésből rehabilitálódik, bízunk benne, hogy a rehabilitációt 
követően egészségesen tudja kezdeni a következő szezont. 
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2. SPORTÁG – HAZAI SZÖVETSÉG 

1. Utánpótlás nevelés 

Ezen a téren a három szakág mind markánsan lépett előre, hogy folyamatosan növekvő 
összetartó szakági közösséget építsenek ki. Sorrendben boardercross, freestyle, alpin az 
ágak növekedésének dinamikája. Bíztató eredmények, hatékony edzőtáborok voltak részei 
az évnek. 

 2023/2024-es szezonban is folytatni kívánjuk a Burton Riglet Programot, mely egy 
sportágismertető tevékenység havas és beltéri eszközpalettával egyaránt. Az őszi és tavaszi 
időszakban elsősorban az általános iskolákban tartunk gyakorlati bemutatót és oktatást. 
Január-március között, a hazai hóhelyzet függvényében, az Eplényi Síarénában tartunk 
minden hétvégén havas sportágismertetést és oktatást, ahol játékos, színes, biztonságos, 
gyerekekre szabott elemek használatával szólíthatjuk meg a 6-10 éves korosztályt. Nagyon 
fontos lenne, hogy mindkét irányba aktív, folyamatos tehetség / utánpótlás bevonzást 
tudnánk ezek által biztosítani. 

  

2. Versenyrendezés 

Folyamatos fejlődési ív az elmúlt években. 

Ősszel és tavasszal műanyagpályás diákkupa sorozat. (4+3, havi 1 verseny különböző 
pályákon) 

Hazai havas kupafutamok: 

- kupafutamok 
- FSOB Mátraszentisvátnon – 3 éve hazahoztuk a freestyle és a GS OB 

- SXOB Eplény – hó hiányában nehezen megvalósítható 

Hazai rendezésű nemzetközi versenyek: 

- World Rookie Tour, Mátraszentisván – a WSF kiemelt utánpótlás pontszerző 
versenye 

- Banked Slalom Tour, Eplény – a WSF egy tömeg bázis építő sportrendezvény, 
ahol minden korosztály versenyezhet 

 

3. Oktatás képzés 

Folyamatos a nemzetközileg is magas szintű hazai oktatóképzés, mely mellett 2023. 
áprilisában elindult az első edzőképzés is a Magyar Testnevelési és Sporttudományi 
Egyetemmel karöltve.  
Három éve került megszervezésre a freestyle bírói képzés amire nagy számban jelentkeztek 
a hallgatók, ami mutatja is van igény erre az aktivitásra is. 
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4. Sportdiplomácia / nemzetközi tevékenység 

A Magyar Sí Szövetséggel sikerült egy korábbi évekhez képest kimagasló kapcsolatot 
kiépíteni mind elnöki és főtitkári szinten is. Elindult az „évtizedek” óta húzódó „FIS pénzek” 
utófinanszírozása és erősen dolgozunk rajta, ez évről évre kalkulálható és motiváló tényező 
maradjon.  

A Snowboard Világszövetség (WSF) felkérte Bécsy Balázs elnököt a WSF Finance Vice 
President pozícióra (pénzügyi elnökhelyettes), melynek hivatalos megszavazása 2023. 
júniusában lesz. 

Továbbá a Nemzetközi Sí és Snowboard Szövetség (FIS) felkérte Harmat Rózsa főtitkárt a 
FIS Para Snowboard Albizottságának alelnöki posztjára, melyet 2022. decemberében 
megszavaztak. 

E mellett a következő három évben a Snowboard Világszövetséggel és több nemzetközi 
partnerrel egy fenntarthatósági projektben veszünk részt. (ZERO – Zero Emission Riding 
Objectives, Erasmus+). Nagy haladásnak vehetjük, hogy nemzetközi szinten is kalkulálnak 
velünk és számítanak a véleményünkre, munkánkra, ezáltal növelve a nemzetközi térben a 
láthatóságunkat, súlyunkat. 

 
 
Szervezeti ügyek 
A Magyar Snowboard Szövetség 2022. május 25-i Közgyűlésén értékelte az előző közgyűlés 
óta eltelt időszak tevékenységét. 
 
A jelenlegi elnökség a 2022-es májusi közgyűlésen lett megválasztva.  
Az elnök továbbra is Bécsy Balázs (2019), mellette elnökségi tagok Takács Zsuzsanna 
(2022), Bárdosi Gábor (2019), Dibusz István (2022), Hartmann János (2016). 
A szakágvezető edzők a 2022-es évben is az előző évihez hasonlóan alakultak: 
Alpin – Sümegi Péter, Freestyle – Györki Balázs, Snowboard cross – Bekényi Ádám 
 
Az irodai működést továbbra is Némethné Harmat Rózsa főtitkár és Pajor Ágnes asszisztens 
látta el. 
 
Kommunikáció 
Magyar Snowboard Szövetség eseményeinek és általános PR kommunikációjának 
tevékenységét a 2022-es évben Szerencsi Éva vezette. Mellette Pintér László segítette a 
sajtóval kapcsolatos kommunikációt. Elsősorban a folyamatos facebook, instagram és sajtó 
megjelenések voltak előtérben. Megbízási szerződéses kapcsolatban állnak a szövetséggel.  
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Technikai fejlesztés 
A 2022-es évben az alábbi eszközök beszerzésére és beruházásokra került sor a felnőtt és 
utánpótlás versenyzők, valamint a tömegsport támogatására, segítésére: 

- 4 állásos snowboardcross indító kapu 
- Wax és egyéb felszerelés karbantartó eszközök 
- háló + oszloptartó aljzat 
- szövetségi sátor, beachflag, sajtófal 

 
Irodai apparátus 
A szövetségünk a Magyar Sport Házában bérel irodát és busz parkolót, valamint 2021. 
közepe óta sikerült raktárat is bérelni az irodaházban a számos eszköz tárolására. 
 
Tagok, egyesületek 
Jelenleg 20 tagszervezete van a szövetségnek.  
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Bécsy Balázs elnök beszámolója 
 
 

1. Szervezet 
A 2022-23-as szezonnak változatlan szervezeti feltételekkel vágtunk neki. Több helyen is 
kihívásokkal szembesülünk HR terén – Burton Riglet, kommunikáció, napi működés, 
események – de a szezon közben sok helyen sikeresen oldottunk meg a kihívást. 
Mindenekelőtt óriási sikernek és előrelépésnek tartom, hogy sok-sok év után előszőr vívtunk 
ki magunknak egy jóval magasabb állami finanszírozási keretet, ami lehetővé tesz több helyen 
is majd markáns előrelépést a szervezet működésében – HR, eszköz beszerzések, szakmai 
programok bővítése stb. Ezen felül fontos lépés, hogy a kommunikációs csapatba Vasvári 
Lilit szezon közben tudtuk egyelőre próba időszakra – de szeretnénk megtartani – „leigazolni”, 
aki nagy segítség volt a jan – március időszakban. Szerencsi Évi sajnos ugyan távozott a 
komm csapatból, de sok hozzáadott értékkel és tanulsággal váltunk el egymástól, a pótlása 
folyamatban van. Nyikit aki tavalytól visszalépett az aktív szerepvállalástól sikerült 
rendezvényekkel kapcsolatban magunk mellett tartani. Nagy kihívás marad a jövőre nézve a 
Burton Riglet iskolai és havas csapatának összerakása, mert itt a meglévő oktatói csapat 
nagyon kis számú, így itt nagy toborzásra kell készülni jövőre. Összefoglalva azt gondolom, 
hogy apró lépésekkel, de haladunk a teljes és mindent lefedő csapat összeállás felé. 

 
2. Szakmai stáb 

A szakmai csapat változatlan és a tavalyi évhez képest folyamatos bővülést értek el 
utánpótlás csapat létszáma terén, még ha most érezzük először, szükség van újabb, friss 
gyerek utánpótlásra. A Burton Riglet szakmai csapatát mind havas és iskolai szinten is 
bővíteni kell ahhoz, hogy megfelelő lépsekkel haladjunk tovább, mert nagy reményeket fűzök 
a program kifutásához, ami az alapja lehet a jövőbeni új gyerekek becsatornázásához. Óriási 
lépés, hogy idén először indult edző képzés a TF-el karöltve ami szakmailag és jövőképileg 
is fontos számunkra. Csillag Dávid integrálása a csapatba egy fontos jövőbeni feladat lesz 
még a következős szezonban. 

 
3. Infrastruktúra 

Öröm számunkra, hogy a szövetség napi működésében is sikerült előre lépni részben a 
bérek normalizálásával, illetve az online platformjaink – itt leginkább a web oldalunkra 
gondolok – fejlesztésével, amit a HWS stúdióval sikeresen csinálunk folyamatosan. Az idei 
szezon végén a holt szezonban indítunk el egy minden szakágra terjedő „fejlesztési hullámot”, 
aminek keretein belül BX, Free, Alpin eszközök és eddig nagyon hiányzó szakmai 
beszerzésekre tehetünk pontot. A tavaly beszerzett BX eszközök idén a Banked Bakony-on 
már debütáltak. 

 
4. Verseny és élsport 
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Itt eddig meg nem élt „sérülés cunami” érte el a csapatot, aminek „köszönhetően” Kamilla, 
Boti, Vincze Zsófi szinte teljes szezonja kiesett. Ennek ellenére bizakodóak vagyunk és 
születtek szép eredmények mind BX-ben mind Alpinban is. Fontos tapasztalat szerzős 
versenyeken vettünk részt és a tavalyi trend nem állt meg, így minden szakág csapatai 
erősödtek a szezon során, a rendkívül gyenge tél miatt sok átszervezéssel jártak a versenyek 
látogatásai, de a kiemelet versenyeken – VB-k – is ott tudtunk lenni ahogy terveztük.  

 
5. Utánpótlás nevelés 

Végre elindult a Burton Riglet iskolai lába és gyűjtjük a tapasztalatot vele. A terv, hogy idén 
nyáron előkészítjük a korai kezdést az iskolákban, hogy októberben már realitás legyen a 
program indulása. A szakági jelenlét erősödik, de a versenyeken való új lurkók száma stagnál, 
így fontos a sportággal ismerkedők begyűjtéses és becsatornázása.  

  
6. Oktatás képzés 

Legnagyobb előrelépés, hogy az edzőképzésre 10 feletti számmal először indult képzés 
most tavasszal, így részben először gyűjtünk tapasztalatot vele, más részben pedig 
megalakul az első magja a legmagasabban képzett hazai szakembereknek. Kiemelten fontos 
lesz idéntől, hogy minden évben megtartsuk a „judge clinic”-et és emellett az oktatói oldalon 
belépő új szakembereket meg tudjuk nyerni a Burton Riglet programba való részvételre, hogy 
elegendőek legyünk egy állandó iskolai és havas sportági jelenlétre a szezonban. 

 
7. Kommunikáció / partneri kapcsolatok 

A gyenge tél miatti folyamatos újra tervezés nem segítette a kommunikációs munkákat de 
Vasvári Lilivel kiegészítve sikerült a fontos aktivitásainkat megmutatni a csatornáinkon. A web 
oldalunk napra készségével haladunk előre, az NSR-be való integrálást megugrottuk a 
magunk részéről, bár a rendszer üzemeltetői oldalról még nem teljes. Sajnos a szezon végén 
Szerencsi Évi elhagyta a csapatot, de a pótlása folyamatban van, Gyarmati Pankát 
igyekszünk megnyerni a feladatra aki markáns tapasztalatot gyűjtött e téren és hiteles 
személyével nagyot lendíthetne e területen. 

 
8. Finanszírozás 

Történelmi előrelépés, hogy az állami lábunkat több mit kétszeresére tudtuk növelni, ami az 
eddigi munkáink elismeréseként csapódik le, ezáltal több területen is képesek leszünk eddig 
elmaradt nagy lépésekre. Kiemelten fontos a szakmai többlet támogatás, szakági 
beruházások, és bérharmonizáció. 

. 
9. Sportdiplomácia / nemzetközi tevékenység 

A szezon fontos része, hogy újabb nemzetközi szakmai pozícióba kerültünk be Harmat Rózsa 
terén, aki a FIS Para Snowboard Albizottságának alelnökének választottak. Emellett a 
financiális lábunk bővülés miatt személyes jelenléttel is építhetjük a kapcsolatainkat, amiket 
eddig hanyagolni voltunk kénytelenek. E mellett a WSF-ben több programban is aktív 
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szerepet vállalunk és személyesen is erősítjük a pozícióinkat. Az évek óta tervezés / 
újratervezés alatt álló budapesti WC továbbra is terítéken van, most Deutsch Tamással a 
Turisztikai Ügynökség megkeresése van folyamatban, mivel sport oldalról el lett utasítva a 
támogatási kérelmünk. 
 
 

Bárdosi Gábor elnökségi tag beszámolója 
 
1.) 
Az augusztusi közös MSBSZ maratoni ülés után felvállaltam a feladatot, hogy a 
magyarországi műanyagpályával rendelkező sí és snowboardiskolákkal felvegyem a 
kapcsolatot annak érdekében, hogy az utánpótláskorú gyerekek közül ne csak a jelenleg 
aktív klubokból érkezzenek érdeklődők. Őszintén hittem benne és azonosultam a küldetés 
céljával, hogy milyen jó lenne ha tényleg egy sokkal nagyobb merítést láthatnánk.  
A kérdéssort sikerült elég tömörre összeállítani. Egyeztettük Takács Zsuzsival, majd Bécsy 
Balázzsal is. 
Kiküldtem az összeállított címlistára. De elég szomorú, hogy csak 1 helyről érkezett válasz. 
Talán nem volt elég hiteles, hogy nem egy MSBSZ-es címről ment ki. Pedig a kérdőívet 
arculati elemekkel, formázva küldtük ki. Lehet, hogy Spam-ben landolt. 
Később Harmath Rózsa is kiküldte. Tudomásom szerint nem jött értékelhető visszajelzés 
ekkor sem. Talán az időzítés nem volt jó? 
Egy jobb időzítéssel, mindenképpen hiteles MSBSZ-es címről eredményesebb lehet.  
Nem adnám fel.  
Segíthet még egy telefonos felkereséssel megelőzött email küldés. Esetleg egy MSBSZ 
honlapcímes link, ahol a kérdéssorra mutat az emailben kiküldhető link és a kérdések 
megválaszolása online módon történhet meg. 
 
2.)  
Az FSOB arculatát, a rendezvény megjelenését készíteni megtisztelő és kedves számomra. 
Bár sok visszajelzés nem jött hozzám, de kritikával sem nagyon találkoztam.  
Igyekszem úgy hozzányúlni, hogy figyelembe veszem az előzményeket, de próbálok 
elmozdulni is belőle. Remélhetőleg ez évről-évre jobban alakul majd. Egyre tudatosabb a 
fotózás, így egyre jobb képekkel egyre jobb látvány születhet.  
Köszönöm a belém fektetett bizalmat és amennyiben a továbbiakban is számítotok rám, úgy 
szívesen folytatom. 
A 23-24-e szezonban, pontosabban az FSOB24-re jó kezdeményezésnek tartom, hogy már 
most kezdjünk el tervezni. Remélhetőleg a "friss" képek még (már) elérhetőek! 
A támogatókat is érdemes lehet hamarabb megkeresni. Olyan kiajánlót készíteni, ami 
átgondolt és hiteles. Ennek az elkészítésében is szívesen részt veszek.  
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Hartmann János elnökségi tag beszámolója 
 
Nagyon készültünk a 22/23-as szezonra, mivel ez volt az első teljes értékű szezon a COVID 
óta. A száraz időjárás okozta vízhiány (ami a hazai síterepek hógyártási hajlandóságát 
nagyban befolyásolta) és a megemelt energia árak miatt hazai események terén óvatosan 
kellett terveznünk. 
Sajnos a Show Down kupafutamot a meleg januári időjárás és a fenti okok miatt nem tudtuk 
tető alá hozni, ebben a döntésben szerepet játszott az is, hogy a tavalyi első Banked Bakony 
sikerét látva, inkább arra fókuszáltunk, ennek kapcsán akartuk az eplényi vezetőséget 
megnyerni, mivel ez láthatóan több vendéget, versenyzőt és kísérőt vonz mint bármilyen 
másik verseny.  
Mondhatjuk, hogy rekord számú közel 120 nevező indult a versenyen köztük olasz, osztrák 
és német riderek, tehát idén tényleg, nemzetközi mezőny gyűlt össze a Bakonyban. A 
szervezés amelyben a Szövetség is sokat segített bebizonyította, hogy tudunk itthon is 
nemzetközi színvonalon versenyt szervezni és azt a nagy nevező számmal együtt képes 
zökkenőmentesen lebonyolítani. 
Alapvetően a legnagyobb nehézséget idén az okozta, hogy a hazai terepek nagyon kevés 
hajlandóságot mutattak abban, hogy teret adjanak a rendezvényeknek, bízunk abban, hogy 
ez a jövőben változni fog, de ez is abba az irányba terel bennünket, hogy kicsit 
függetlenednünk kell a terepektől, vagy/és új alapokra helyezni az együttműködést velük. 
Ahogy az előző szezon végén is megfogalmaztuk még mindig az első számú cél a következő 
szezonokra hosszútávú tervként, a szövetségi tréning központ létrehozása, ez a terepekkel 
való kapcsolat hektikussága miatt is fontos. Ehhez szorosan kapcsolva a Big Air bag edzési 
lehetőség megteremtését tartanám fontosnak, első körben a havas szezonban, aztán a nyári 
időszakban, hasonlóan az ausztriai Banger Parkhoz és hasonló sport létesítményekhez. 
Fontos lenne ezekből néhányat meglátogatni, a működésüket megnézni, ötleteket gyűjteni 
amit átültethetünk a hazai snowboard sport fejlesztésébe. 
 
 

Takács Zsuzsa elnökségi tag beszámolója 
 
Tagszervezetek számának növelése 
A 2022. júniusában tartott elnökségi ülésen célként határoztuk meg a tagszervezeti számok 
növelését a humán erőforrás kapacitás növelése mellett. 
Elnökségi tagként az egyesületi tagszervezetek számának növelése volt a célom, rajtuk 
keresztül a sportágba áramló gyerekek, versenyzők számának növelése.  
Vállalt feladatom volt a meglévő egyesületi tagszervezetek szakmai (nem anyagi jellegű) 
támogatás igényének felmérése. A felmérés kérdőív formájában megküldésre került a 
jelenlegi 19 tagnak, ebből 5 tagtól érkezett válasz.  
A válaszadó 5 helyszínből 4 esetében folyik jelenleg is snowboardoktatás, azonban 
jellemzően szabadidős céllal és nem utánpótlás nevelés jelleggel folyik a képzés. Ez 
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többnyire annak is köszönhető, hogy az utánpótláskorú tanulók köre igen szűk, a teljes 
létszám mintegy 20%-át teszi ki.  
A jelentkezők többnyire korábbi tanulók ajánlása alapján, vagy a tagszervezet saját média 
felületein keresztül érkeznek. Egyetlen válaszadó sí- és snowboard iskola sem jelezte, hogy 
a régióban működő oktatási intézményen (óvoda, iskola) keresztül, szervezett keretek között 
érkeznének egyéni vagy csoportos oktatásra tanulók.  
Mindamellett, hogy a tagok az MSBSZ hivatalos felületein történő megjelenést preferálják 
elsősorban, abban egyetértettek, hogy az általános iskolai intézményekben is növelni kellene 
a jelenlétet. 
Erre remek lehetőséget adott a 2021-2022-es szezonban bevezetett Riglet program, mely 
keretén belül az elmúlt szezonban 3 alkalommal, összesen 9 alsó tagozatos osztály 
testnevelés óráján tartottunk Riglet snowboard bemutató órát 3-5. osztályos tanulók 
számára.  
A kapott visszajelzések alapján az iskolai program sikeres, azonban hosszú távú visszamérés 
– snowboardoktatásra jelentkezett gyerekek száma – nem történt. A programban résztvevő 
gyermekek és szüleik számára a további pl. havas Riglet programra felhívó értesítést lenne 
érdemes küldeni, ennek lehetősége adatbázis, illetve további iskolai együttműködés 
hiányában nincs meg.   
Tagszervezeti bővülés nem történt, a versenyzők létszáma lassan emelkedik, az aktív 
utánpótlás nevelő edzők munkájának köszönhetően.  
 
Műanyagpályás iskolák feltérképezése és weboldalon történő megjelenítése országos 
lefedettséggel 
A program keretén belül 25 műanyag pálya felmérése történt meg, minimális visszajelzési 
aránnyal. Az iskolák megszólítása ennél fogva nem tekinthető sikeresnek, újra fel kell venni a 
kapcsolatot, kerekasztal beszélgetéseket szükséges összehívni a jelenlegi tagszervezetekkel 
egy időben az együttműködés fellendítése érdekében. Az együttműködést támogató iskolák 
tagként történő bevonása kifejezett célunk annak érdekében, hogy a hazai snowboard 
közösség összetétele mind rekreációs, mind versenyzői szinten bővülni tudjon.  Ehhez 
folyamatos kapcsolat tartás, az iskolák elérhetőségének publikálása, velük éves rendezvény 
naptár célzott megosztása, kedvezményrendszer kialakítása és a pályázati kiírások 
ismertetése lenne szükséges.  
Az iskolák elérhetőségét térképes megjelenítésben terveztük megvalósítani, azonban a 
rendszer reálisan a 2023/2024-es szezonban indulhat, annak megfelelő technikai 
előkészítésével. Cél, a weboldalra látogatók számára a lakóhely szerinti lokációban 
megvalósuló snowboardoktató- és iskola keresésének megkönnyítése. A 
kedvezményrendszer kialakítása folyamatban van, végleges eredmény még nem születetett. 
Az éves rendezvénynaptár és a pályázati lehetőségek publikálása mind az iskolák 
vezetésének közvetlen tájékoztatásával, mind az MSBSZ weboldalán történő publikálásával 
lehetséges. Utóbbi esetében a rendezvénynaptár jelenleg is működik. 
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Bekényi Ádám – Snowboardcross szakágvezető edző 

 
A 2022/2023-as szezonban szerteágazó célokat fogalmazhattunk meg, hiszen olyan 
szerencsés  helyzetbe kerültünk, hogy minden lehetséges versenysorozatban érintettek 
voltunk. Nagy örömünkre ismét szurkolhattunk snowboard cross-os versenyzőnek a 
világkupa küzdelmeiben, illetve a felnőtt világbajnokságon is. Hagyományainkhoz hűen a 
junior világbajnokságon is képviselte Magyarországot crossos versenyző, illetve az Európa 
kupa mezőnyében is érintettek voltunk. Fiataljaink ismét szép számmal vettek részt cseh 
kupafutamokon. 
Versenyzőink augusztusban kezdték el a félkészülést. Brunner Blanca Chileben, Vincze 
Zsófia Ausztriában míg fiataljainkkal Mátraházán indították havas, illetve száraz 
edzőtáborsorozatukat. Az alapozás sérülésmentesen, jól sikerült mindenki számára. A havas 
edzéseket a versenyzőink túlnyomó többsége hagyományosan Pitztálon folytatta. Ezt 
követően mindenki a saját szintjének megfelelő edzőtáborokba és előversenyeken vett részt.  
Brunner Blanca és Vincze Zsófia révén érdekeltek voltunk a világkupa sorozatban. 
Elsődlegesen a számunkra ismert montafoni versenyen való indulást tervezték 
snowboardosaink, de a kedvezőtlen időjárás miatt elhalasztották. Így csak cerviniai olasz 
világkupán tudtak a magyar versenyzők rajthoz állni. Nagyon büszkévé tett minket az a tény, 
hogy fiataljainkat láthattuk a legrangosabb versenysorozatban. A versenypálya elég nehéznek 
bizonyult, de versenyzőink szépen helyt álltak rajta. Sajnos a viadal során Vincze Zsófia 
térdsérülést szenvedett, de így is célba ért.  
A következő időszak ismét a felkészülésé volt, január első felében Flachauwinklben és egyéb 
sírégiókban folytattuk szezonunkat. Ezután Brunner Blanca Európakupákon és Junior 
versenyeken indult, míg a fiatalabbak kisebb felhozó versenyeket céloztak meg 
Csehországban. 
A következő fontos állomás az EYOF volt Pincavallon, Olaszországban, ahol három magyar 
snowboardos képviselte hazánkat, melyből kettő volt snowboard crossos volt. Nagyszerű 
tapasztalatokkal és kitűnő eredménnyel zártuk a megmérettetést Tóth Lili és Barabás Bálint 
révén.  
Az év legnagyobb snowboard eseményén, a felnőtt világbajnokságon hosszú évek után 
ismét tudtunk kinek szorítani Brunner Blanca jóvoltából. Az időjárás ezen a versenyen sem 
fogadta kegyeibe az indulókat, és a teljes versenyprogram felborításával bonyolították le a 
küzdelmeket. Egy kimondottan hosszú, és technikás pályát építettek a georgiai rendezők. A 
magyar versenyző kiválóan teljesítette a kihívást, és 25. lett a vb.  
Márciusban a szokásoknak megfelelően a magyar bajnokságot Murauban rendezte meg a 
szövetség, melyen szép számú indulót köszönthettünk. A kiváló hó kondíciónak 
köszönhetően nagyszerű pályát sikerült készíteni az építőknek.  
A bajnokságot követően a junior világbajnokság előversenyén vettünk részt Passo San 
Pellegrinoban Olaszországban, ahol a célunk a junior korosztály legrangosabb 
seregszemléjére való felkészülés volt. Brunner Blanca és Tóth Emma alkotta párost neveztük 
erre a FIS versenyre. A pálya hosszú és technikás volt. Sajnos Brunner Blanca az edző napon 
nagyot bukott, és a biztonság kedvéért kihagyta a versenyt. Tóth Emma nagyszerűen helyt 
állt élete második junior versenyén.  
Az év befejező versenyén a junior VB-n Brunner Blanca és Barabás Bálint indult. Tóth Emma 
a schladmingi síiskolába felvételizett, és sajnos nem tudtak a magyar versenyző számára 
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pótfelvételit biztosítani, így nem tudott indulni a viadalon. A versenyre egy elég erős edző stáb 
kísérte a mieinkket, hiszen Rene Brunner és Csillag Dávid is csatlakozott csapatunkhoz. Ez 
hatalmas előrelépés számunkra, hiszen sportolóinknak sokkal több hasznos információt 
tudunk biztosítani a pályával és a versenyzéssel kapcsolatosan, mint ezidáig. A 
versenyhétvége mindkét napján érintettek voltunk, hiszen az egyéni küzdelmeken kívül 
csapatban is érdekeltek voltunk. A magyar versenyzők szépen teljesítettek, bízunk benne, 
hogy eredményük elegendő lesz a 2024-es YOG kvalifikációhoz.  
Az idei év sikeres volt számunkra, hiszen a lehető legtöbb elérhető közelségű versenyen 
(minden kategóriában) indult magyar résztvevő. A versenyzőink a FIS pont átlagukat szépen 
tudták tartani, így a következő évben is szép sikereket remélhetünk. Ismét új versenyzőket 
építettünk be a fiatal utánpótlás csapatunkba. Nagy előrelépés még számunkra, hogy három 
új edzőkollégára is bármikor számíthatunk, ha versenyre kell kísérni a sportolóinkat, illetve 
üdvözítő az a tény is, hogy volt junior korú versenyzőink is szívesen visszajönnek a 
versenyeinken segédkezni, a Riglet programba tevékenykedni, vagy akár 
versenyre/edzőtáborba kísérőként is.  
Idén az versenxek nagy százalékában az új wax szabálynak megfelelő termékekkel csúsztak 
crossosaink. A tapasztalási folyamat elején tartunk még, így sajnos előfordul olyan eset, mikor 
a deszkák nem úgy csúsztak ahogy elvárható lett volna. Jövőre kipróbálunk egy új wax 
családot, amivel ismét hasznos tapasztalatokat gyűjthetünk, és reméljük, hogy megtaláljuk a 
megfelelő flourmentes környezetbarát terméket, ami remélhetőleg úgy csúszik, ahogy az 
elvárható.  
Ha Brunner Blanca versenyprogramja engedi, ekkor ismét szurkolhatunk neki a világkupán, 
és reményeink szerint több rangosabb Európa kupán Bízom benne, hogy Vincze Zsófia 
rehabilitációja jól sikerül és hamarosan újra a havon láthatjuk. Tóth Emma számára a legfőbb 
cél az iskolába való gyors beilleszkedés, illetve minél hamarabb elérni a 15 FIS pontot ahhoz, 
hogy Európakupákon is szerepelhessen. Barabás Bálint fejlődése érdekében fontosnak 
tartanám, hogy magasabb számú edzőnapon vegyen részt a jövőben és minél több kisebb 
versenyen induljon a tapasztalatgyűjtés érdekében. Az utánpótlás csapat tekintetében 
folytatni szeretném a kitaposott utat, azaz minimum három sportágspecifikus havas 
edzőtábor szervezése (Landgraaf, Pitztal, Flachauwinkl/Reiteralm), és minél több osztrák 
regionális versenyen vagy cseh kupafutamon való részvétel.  
 
 

Sümegi Péter – Alpin szakágvezető edző 
 

A 2021/2022-es szezont egy alpin kerekasztal beszélgetéssel zártuk a Normafán, ahol 
minden még érintett alpin snowboardos megjelent / képviseltette magát. Ott levontuk a 
2021/2022-es szezon konzekvenciáit és a tapasztalatok alapján meghatároztuk a 
2022/2023-as szezon fő szempontjait. A főbb irányvonalak a közös munka, költség 
optimalizálás, modern eszközök szezonkezdeti tesztelése, a teszttábor alapján történő 
beszerzések és Georg Rabanserrel történő komolyabb együttműködés volt. Mindenki előre 
jelezte a kapacitásait a 2022. áprilisi legjobb tudása szerint. 

A megbeszélések alapján, 2022. szeptember elején megalkotott szezonterv rögtön az 
elején borult, amikor komoly motivációs problémák hiúsították meg rögtön a teszttábort, majd 
a további edzőtáborokat. Továbbá a csapaton belüli személyes ellentétek sem segítették a 
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közös munkát, amin alapultak a tervek. Sokadik módosításra Pitztalon indítottuk meg a 
szezont a snowboard cross csapat társaságában. Utána felváltva követték egymást az 
oktatóképzéssel és az alpin snowboardos felkészüléssel foglalkozó táborok, de a 
szeptember-októberi komoly együttműködés hiánya problémákat okozott a felkészülésben. 
Sajnos a személyes ellentétek a szezont végig átívelték, hátráltatták, ami a professzionális 
sportban ismeretlen. Georg Rabanserrel eltöltött táborok sikeresek voltak, sokat tanultunk 
ismételten tőle, de ebben a formában nagyon rapszodikusak. Pátkai Marcell is komolyan 
beszállt a felkészítésbe, illetve a nagy nemzetközi versenyeken edzőjeként ő vitte ki Szabó 
Marcellt, hogy versenybe szálljanak. Jól láthatóan kialakulóban van egy kicsi alpinos csapat, 
ami a hazai versenyek alpin versenyszámait sorra nyeri, eljutottak arra a szintre, amivel már 
freestyle snowboardon nem tudják felvenni a versenyt a többiek. Nemzetközi szinten is 
vannak már mérhető eredményeik, de a hamarosan elkövetkező szezonzáró 
egyeztetésünknek kardinális szerepe lesz a jövő évi edzésmunkában / felkészülésben. 
Amennyiben komolyabb eredményeket, professzionáli-sabb felkészülést akarunk, akkor a 
hozzáállásnak is ezt kell tükröznie minden érintett részéről. 

 
 
Jómagam nagy lelkesedéssel vártam az idei szezont az egy évvel korábban a csapat 

tagjaiban tapasztalt fejlődés és motiváció alapján. A 2021/2022-es szezon egy kifejezetten 
ideális belépő év volt és tiszta zárása volt a 2022. áprilisi egyeztetés. A 2022. augusztusában 
az alpin snowboardozás adminisztrációs feladatain, jogi hátterén dolgoztam egy 
komolyabbat, hogy bürokratikus dolgok ne hátráltassák a felkészülést. Az egyesületi keretek 
közé rendeződés, sportorvosi vizsgálatok rendezése, FIS kód, versenyengedély rendezése, 
stb. után szeptember 6-án adtam ki a szezontervet teszt-, becsúszó-, technikai alapozó- és 
Georg Rabanser által vezetett táborokkal. Komoly csalódás volt, hogy bármilyen 
egyeztetéseink is voltak, a csapat semennyire nem volt motiválható, a személyes ellentétek 
pedig hosszútávra jelezték a közös munka nehézségeit. Az amúgy is kis csapat atomjaira 
hullott, de október végén sok kompromisszummal mégis elindítottuk a szezont. Pátkai Marci 
és Szabó Marcell másfél-két héttel korábban startoltak. A Pitztali, majd a Schnalstali 
edzőtábor sikeresnek volt mondható, mégis kevés volt. Az EYOF felkészülési versenyei 
egészen bíztató ívet mutattak, bár a kevés felkészülés után nehéznek bizonyultak, mégis 
januárra sokan felpörgették az eseményeket. Illetve láthatóan kezdett kialakulni egy egységes 
csapat. A Szabó család edzői választása révén Pátkai Marci vonódott be komolyabban a 
Szabó Marcell irányításába mind az EYOF-on, mind az ifjúsági VB-n, ami Szabó Marcell 
szezonbéli erőteljes fejlődési görbéjét látva egy ideális döntés volt. Mindeközben az oktató 
képzői és edző képzői feladatok töretlenül haladtak, így a versenyzés/versenyeztetés 
adminisztratív részében tudtam kivenni a részem. Esetenként tudtam bekapcsolódni a 
versenyzésbe, elsősorban nevezések, igazolások, tanácsadás szintjén folytam bele az alpin 
snowboardozásba.  
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Az 2022/2023-as szezon tervei részben sikerültek. Vannak komoly tudással, hazai és 
nemzetközi versenytapasztalattal rendelkező versenyzőink. Újra van FIS pontban a VK szint 
határán levő riderünk, és legalább 4-5 olyan versenyzőnk, akik nemzetközi szinten 
mérhetőek, 30 FIS pont környékén vannak, de ha több lehetőségük lett volna idealizálni a 
versenyprogramjukat, akkor a VK szint közelébe is jutottak volna a szezon végére. Ami viszont 
még fontosabb, hogy szemmel látható a fejlődésük, technikailag rendkívül sokat fejlődtek és 
meg van bennük a motiváció a fejlődésre. A hazai értékelhető alpin versenyeken minden 
esetben alpin snowboardos diadalmaskodott a korosztályában. Eszköz parkban is 
folyamatos a fejlődési igény, az erre szánható anyagi lehetőségek viszont korlátozottak. 
Mégis, ha összehasonlítom a versenyzők eszközparkját egy 2 évvel ezelőtti állapothoz 
képest, igen erőteljes a pozitív változás. A csapat erősödik, technikailag fejlődik, a jövőbeni 
fejlődésének záloga az összetartás, a csapatszellem, a profi szemlélet kialakítása. Amíg ezen 
nem tudunk változtatni, amatőr státuszban maradunk, amint egységesen mozgunk, hozunk 
meg döntéseket, lesz lehetőségünk további fejlődésre, a fiatalok beérésére. Az egységes 
mozgás belső versenyt eredményez, motivációt növel, költségeket csökkent, nemzetközi 
elismerést (ezáltal morális támogatást) vált ki. Ha megvan a csapat egység, közös a készülés, 
a táborokban egyenlő feltételek mellett tesztelhetünk újabb és újabb eszközöket, 
fejleszthetjük az eszközparkunkat, tanulhatunk egymástól, nemzetközi edzőktől és 
csapatoktól, a versenyeken fokozatosan egyre ütőképesebb csapattal jelenhetünk meg, 
egyre több meghívást kaphatunk a nemzetközi felkészülésekre. Az egyéni mozgással is el 
lehet jutni valameddig, de az elmúlt 25 év jól mutatta, hol vannak ennek a határai. Sajnálom, 
ha ez az infó nem jut el a megfelelő platformokra, a megfelelő emberekhez. Igyekszem 
sugallni az általam gondolt / tapasztalt helyes megoldási kulcsokat, de mások helyett nem 
tudok és nem is akarok döntéseket hozni. A döntéseknek belülről kell fakadniuk, különben 
mit sem érnek. Tehát profi szemlélet, személyes ellentétek elcsitítása, csapatszellem 
kialakítása, közös edzésmunka, nemzetközi kapcsolatok, ez a jövő! 

 
Az oktatóképzésben újraindítottuk a rendszert. Az OKJ-s rendszer bedarálásával a felnőtt 

szakképzésben egy teljesen új rendszert kellett építeni, ami elméleti hátterét tekintve nagyon 
hasonlatos a régi rendszerhez, de az alapgondolkodását tekintve egy teljesen új felállás. 
Képzés – vizsgáztatás sarkos elkülönítése, új pozíciók, lehetőség az évek óta dédelgetett 
edző képzés beindítására, stb. Az oktatóképzés egész szép létszámmal indult újra a TF-en. 
Benesch Gergellyel több körben tartottunk órákat, táborokat, képzési modulokat, amely 
során végül 10 + 1 snowboardoktató abszolvált. A 10 TF-es abszolvált hallgatóból végül 9 
teljesítette sikerrel az állami záróvizsgát Bordács Miklós és Jelisztratov Szergej vizsgáztatása 
alatt. Kiváló, összetartó, motivált és tehetséges évfolyam végzett idén. Egy részük már most 
aktív résztvevője a snowboard oktató társadalomnak, reményeim szerint még többen be 
fognak csatlakozni a vérkeringésbe a jövőben.  

2023-ban végre elindult a TF-en a Snowboard edző képzés is 14 résztvevővel. A TF 
elméleti  képzése már jelenleg is fut, a szakmai 180 órás program 2023. szeptemberében 
indul és 2024. januárjában fejeződik be a tervek szerint. Komoly hiánypótló program az 
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edzőképzés, 5-6 éve foglalkoztatott minket a téma, már többször próbáltuk akkreditálni, 
amire az új felnőttképzési rendszer kialakítása adott lehetőséget. Motivált társaság vég neki 
az első snowboard edző képzésnek. Reményeim szerint jó alapokat teremtünk a jövő 
snowboard edzői számára, precedens értékű lesz a képzésünk!  
 
 

Györki Balázs – Freestyle szakágvezető edző 
 

1. A szezonversenyeredmeńyei 

A tavalyi olimpiai szezon után az idei ev́ nemzetkoz̈i versenyeredményekkel keveśbe ́ volt 
esemeńyduś. Ennek tob̈b oka is volt: Kamilla a szezon elejeń egy rosszul sikerul̈t eŕkeześből 
teŕdseŕul̈eśt szenvedett eś iǵy erre a szezonra kiváltásra kerul̈t az uń. “Injury Status”, ami 
pontjainak befagyasztását eredmeńyezte eś iǵy a versenyześtol̋ távol maradt eś a teljes 
rehabilitácioŕa koncentrált, ami joĺ sikerul̈t és a szezon veǵeŕe Áprilisban elfogadta a Red Bull 
eś Anna Gasser meghiv́ását a “Future Queens Session” nevu ̋ meghívásos nemzetkoz̈i 
esemeńyre. 
Ez egy remek lehetos̋eǵ volt a seŕul̈ése utáni visszatéreśre. 
Fricz Botond szinteń a szezon elején szenvedett egy sérul̈eśt az egyik innsbrucki street 
verseny alatt ami sajnos neki is rátette a beĺyeget́ a szezonjára. 
Mind a ket́ versenyzov̋el a Svájcban megrendeześre kerülo,̋ szezon elso ̋világkupájára sikerul̈t 
kiutaznunk 2022. oktob́ereb́en, ahol Fricz Botond a 49 fos̋ elit mezőnyben a 23. helyen 
veǵzett, Kozuback Kamilla pedig szuper teljesit́meńnyel és az elso ̋City Jump versenyeń a 
16. helyen veǵzett.  

Utánpot́lás kategoriában is sikerul̈t pár nemzetkoz̈i versenyre kijutni az UP csapattal. 
Itt kiemelneḿ a romániai World Rookie Tour állomást, valamint a World Rookie Tour döntot̋. 
Romániában 5 versenyzov̋el indultunk, ahol Fodor Bálint a Rookie (14-18 ev́) kategoŕia elso ̋
helyezettje lett, valamint Meśzáros Noam a Rookie lányoknál is a dobogó legfelso ̋ fokára 
állhatott, iǵy ket́ aranyeŕemmel zártuk ezt a versenyt. Kádár Dominik Grom fiu ́kategória 4. 
helyeń, Diośzegi Bence a Grom fiu ́kategoŕia 7. helyeń valamint Bányay Barnabás a Rookie 
fiu ́kategoŕia 6. helyeń zárt. A ket́ elso ̋helyeześsel Fodor Bálint eś Mészáros Noam kvalifikálta 
magát a World Rookie Tour don̈toj̋eŕe, amit Március veǵén Ausztriában, a Kitzsteinhorn 
gleccseren rendeztek meg. 

Erre a versenyre a világ minden reśzeŕol̋ eŕkeznek versenyzok̋, hogy megmeŕettesseḱ 
magukat. Itt a világ elit fiatal snowboardosai is jelen vannak, 24 nemzet legjobb versenyzői 
keṕviselteḱ hazájukat ebben az ev́ben is ( pl. Lee Chaeun koŕeai feĺcso ̋ világbajnok, a 
Bakuriani VB-n nyert aranyat eś ezzel a minden idok̋ legfiatalabb feĺcso ̋világbajnokja címet is 
megszerezte ). Tehát egy top szińvonalu ́versenyrol̋ van szo,́ tob̈b mint 100 indulóval minden 



                                 
  Magyar Snowboard Szövetség 

  1146 Budapest, Istvánmezei út 1-3.   
  T: +36 30 328 63 71 
  e-mail: rozsa.harmat@sbhun.hu  

 

15 

ev́ben. 
Hatalmas ugratoḱ eś hatalmas elemek ( a pálya maradt az euroṕakupára is ami utána itt volt 
tartva ). Fodor Bálintnak az elso ̋ ilyen versenye, ahol ekkora elemeken eś ugratoḱon kell 
teljesit́enie. Már ebbol̋ a szempontból is hatalmas elor̋eleṕeś eś fejlődeś jelentett ez a 
számára. Mind a ket́ versenykor̈eb́en hibázott eś esett ezeŕt a 33.helyen zárt. 
Ugyan ez mondhato ́ el Meśzáros Noam-roĺ is. Első ilyen nagy versenyeĺmeńy, a Rookie 
lányoknál pedig a 16. helyen veǵzett, sajnos o ̋ is mind a ket́ kor̈eb́en hibázott. 
Tot́h Lilinek ez már a második WRT Final szereplése eś látszik is a fejlődeś. Lili a 10. helyen 
veǵzett, koz̈eṕmezon̋yben.  

2. Utánpot́lásneveleś,edześek,aszezon  

A versenyześ mellett termeśzetesen ismet́ nagy szerepet játszott az idei ev́ben is az 
utánpot́lás neveleś eś toborzás. Itt viszont az idei ev́ nem mondhato ́ a legsikeresebb 
szezonnak, amit magunk mog̈oẗt tudhatunk. Ebben a szezonban egy szemeĺyben kellett 
nemzetkoz̈i versenyeken is reśzt vennem, zsűriznem eś emellett az utánpot́lás számára 
havas edześeket, versenyeket valamint meǵ a száraz edzéseket is megszerveznem eś 
megtartanom. Ennek a logisztikája sajnos nem járt ideń nagy sikerekkel ( sok száraz/mua̋nyag 
edześ elmaradt, mivel nem tudtam mindenhol egy idob̋en ott lenni). Az emberi erof̋orrás 
hiányának fontossága ideń jelentkezett a legeros̋ebben. Ezzel kapcsolatosan már a jov̋or̋e 
neźve keśzul̈t tob̈b terv, szeretneḿ, ha többen tudnánk freestyle szakágban érdemlegesen 
a versenyzok̋kel/leendo ̋versenyzok̋kel, utánpótlás csapattal foglalkozni.  

A jov̈or̋e neźve szuk̈seǵes egy “Freestyle Camp” kifejezetten oktatók számára, ahol 
reśzletesebben betekinthetnek a freestyle szakágba eś nagyobb tudásra tehetnek szert 
freestyle teŕen. Ez a jov̈oe̋v́i szakmai tervbe mindenkeṕpen felvet́elre kerul̈.  

a. Tavalyi szakmai terv ceĺkituz̋eśeinek kieŕteḱeleśe  

I. felnot̋t Euroṕa eś Világkupa szerepleś mind három Freestyle ágban: slopestyle, big 
air eś halfpipe: reśzben teljesul̈t, a seŕüleśek miatt. Big Air világkupa szerepleś sikerul̈t 
csak.  

II. utánpot́lás válogatott legalább 6 nemzetközi versenyen valo ́ reśzvet́ele: reśzben 
teljesul̈t, tob̈b betervezett verseny elmaradt ( hoh́iány miatt a szezon elejeń) valamint 
a maŕ emlit́ett emberi erof̋orraś miatt is. Így 3 versenyen sikerul̈t reśzt venni.  

III. meǵ tob̈b kul̈fol̈di versenyzo ̋bevonzása a hazai nemzetközi versenyekre (OB mint 
World Rookie Tour állomás eś WSPL pontszerző verseny): Sikerul̈t. Ideń több mint 4 
nemzet versenyzoi̋ látogattak el Mátraszentistvánra, az idei World Rookie Tour 
állomásra (tavaly 2 nemzet). Meǵ van potenciál, amihez a pálya/park fejleszteśe 
elengedhetetlen a jov̈or̋e neźve ( tob̈b elem, változatosabb setup, nagyobb ugrato!́)  
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IV. legalább 40 havon tol̈toẗt edześnap a versenyzok̋kel: nem teljesul̈t. Ideń csak 3 
nagyobb edzot̋ábort sikerul̈t megszervezni, ami visszavezethető a már említett 
erof̋orrás hiányára is, valamint az utánpótlás csapat számának a stagnálására is. To 
DO: UP toborzás, nyáron is nyári táborokkal,egyeb́ deszkás sportágak bevonásával, 
nyiĺt edześekkel.  

V. 1,5 hońapos nyári edzot̋ab́or Uj́-Zeĺandon, a havon tol̈tött napok nov̈eleśe 
eŕdekeb́en, valamint felkeśzul̈eś a 2023/2024-es világversenyekre: A terv még fent 
áll, viszont a fontossága/let́jogosultsága jelenleg megkeŕdőjelezett. Kamilla biztosan 
megy, Boti meǵ keŕdeśes.  

3. Konkluźio ́eś kitekinteś a jov̈or̋e 

Mindenkeṕpen szuk̈seǵes a már eddig joĺ muk̋od̈o ̋edześek további bov̋it́eśe.  

A Normafás mua̋nyag edześek rendszeressé tet́ele eś az edześ feltet́eleinek a megteremteśe 
folyamatban, májustoĺ ismet́ indulnak (amint eń is a seŕul̈eśemből adod́oán tudok edześt 
tartani).  

Trambulin edześek uj́ra beindit́ása is folyamatban van, májustoĺ uj́ra indulnak, vegyesen a 
Szita Ricsi eś az eń vezeńyleśemmel.  

Emellett májustoĺ egy uj́ edześsel, mobility és stability edześsel bov̋it́jük az edześek számát. 
Ez szinteń elengedhetetlen a már meglev́o ̋ sportoloḱnak. Ez az edześ nem freestyle 
specifikus ezeŕt bármilyen snowboardos, sot̋ igazából bármilyen sportoló vagy sportolni 
vágyo ́ számára ajánlott, iǵy ennek a terjesztése is fontos feladatnak tekinthető, akár a 
szakágakat áthidaloán is, iǵy is javit́va az „egyseǵet” eś formálva a közos̈seǵet. Az edześt 
Huszár Anna fogja tartani, a helyszín eś idop̋ont a szezonzároíg veǵlegesítésre eś ott 
nyilvánosságra kerul̈.  

Tob̈b nyári tábor is terveześ alatt van ahol más sportok, mint peĺdául gor̈deszka, wakeboard 
eś kereḱpározás is szerepet kap. Ezek a táborok jól kommunikálva alkalmasak lehetnek új 
gyerekek bevonására, toborzásra is. Tob̈b koz̈remuk̋od̈eś is szerveześ alatt áll. Pl. 
Gor̈deszkasuli-val eś a MOGGSz Gor̈deszka szakágával is, valamint wakeboard pályákkal is 
(Lupa,Velence,Omszk). Ceĺ, hogy a kul̈önbözo ̋ deszkás sportokból sportágankeńt is 
megszoĺit́suk eś motiváljuk azokat, akik eddig nem vagy nem szervezett formában uz̋teḱ a 
számukra kiegeśzit́o ̋ sportágnak számító másik sportágat. (tehát wakeboardos eś 
gor̈deszkás gyerekek bevonása a snowboardba, snowboardosok bevonása a gor̈deszkások 
eś wakeboardosok koz̈e,́ stb.).  

A már tob̈b ev́e emlegetett eszkoz̈beszerzés jelenleg is eǵetoe̋n aktuális eś szuk̈ség van a 
már emlit́ett eszkoz̈ok̈re az edześek eś táborok szińvonalának emeleśe eś ezzel a fejlod̋eś 



                                 
  Magyar Snowboard Szövetség 

  1146 Budapest, Istvánmezei út 1-3.   
  T: +36 30 328 63 71 
  e-mail: rozsa.harmat@sbhun.hu  

 

17 

gyorsit́ása eŕdekeb́en. PL.: Trambulindeszka eś training valamint balance boardok az 
edześekhez.  

Veǵul̈, de nem utolso ́sorban a Banger Parkos táborok, ami a legjobb eś legnagyobb fejlod̋eśi 
potenciállal biŕo ́edzot̋áborok versenyzők eś utánpótlás reśzeŕe. Ezek a táborok ideń nyáron 
is minden hońapban megrendeześre kerul̈nek. Juńius, Juĺius, Augusztus eś Szeptemberben 
is legalább 4 napos intenziv́ edzot̋áborok vannak fókuszban.  

To DO’s: Egy kardinális pont, taḿogatoḱ eś szponzorok bevonása! Szponzorácioś kiajánlo ́
elkeśzit́eśe! Emberi erof̋orrás bov̋it́eś ( seged́edzők bevonása ). Koz̈össeǵi med́ia eś 
kommunikácio ́javit́ása, táborok idop̋ontjainak idob̋en valo ́közzet́et́ele.  

 
 

Dibusz István – utánpótlás vezetőedző 
 
A 2022/23-as szezonban a korábbiakhoz hasonlóan szeptembertől májusig biztosítottunk 
lehetőséget versenyzésére a groms, kids, rookie és junior korosztályok számára. A 
műanyagpályás helyszíneken az elmúlt hét évben nagyon jó kapcsolatot sikerült kiépíteni a 
síiskolák vezetőivel (VASAS-Pasaréti Síiskola, Normafa Síiskola / Krakkler Kata; Wax Klub / 
Martinez Judit; Fogarasi Síiskola / Takács Zsuzsa, Ránky Márta; 4Seasons Síiskola / Kőszegi 
János). A sípályák rendelkezésünkre bocsátása mellett anyagi természetű és 
humánerőforrásbeli támogatásra is számíthatunk részükről. Az anyagi hozzájárulás többnyire 
a „catering” szolgáltatásokat (tea, gyümölcs, müzliszelet, pogácsa, ásványvíz, stb.)  foglalnak 
magukba. Ami a humánerőforrást illeti liftkezelői, startbírói, pályabírói, pontozó bírói, stb. 
feladatok ellátására állnak rendelkezésünkre adott helyszín oktatói, munkatársai 
ellenszolgáltatás nélkül. A következő évtől a Wax Klub nem vesz részt a kupasorozatban. A 
klub vezetősége úgy döntött, hogy mivel nálunk a snowboard sokat veszített intenzitásából 
és nincs olyan edzőjük, aki felkarolná az ügyet, ezért nem rentábilis számukra az esemény 
további támogatása. 
 
Az utánpótlás edzők (Takács Zsuzsa, Ránky Márta, Szakács Dávid) következetes és önzetlen 
munkájának köszönhetően rendszerint 25-30 sportoló adja le nevezését a meghirdetett 
versenyeken és száll „ringbe” a kupapontokért. Egyben ők adják a hazai snowboard 
mezőnyének magját. Szinte egytől egyig ígéretes tehetségek és imádják a sportot. 
Fejlődésük hónapról hónapra töretlen és szignifikáns. A szakágvezetők számára stabil 
alapokkal és kellő versenyrutinnal rendelkező rider-ek kerülhetnek ki ebből a rendszerből, 
mely hosszú távon megoldhatja az adott szakág (alpin, freestyle) létszámproblémáit. 
 
A technikai képzés mellett edző kollégáimmal hangsúlyt fektetünk egyéb területek (fairplay, 
sportolói magatartás, a felszerelés karbantartásának ismerete, stb.)  fejlesztésére is. Fő 
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célunk a közösség építése, egy olyan felelősségteljes generáció felnevelése, akik tisztelik 
egymást, a snowboard-sportot és példaképekké válhatnak az utánuk következő 
nemzedékek számára. 
 
A szóban forgó szezon tapasztalatai alapján sajnálatos módon a sportolók létszáma 
stagnálást mutat, a tömegbázis „hízlalása” megtorpant. Az edzők egyetlen lehetősége az új 
sportoló bevonzására szinte csak snowboard-oktatás alkalmával nyílik. Erre lehet megoldás 
a Burton Riglet iskolai program szélesebb körben való elterjesztése. Véleményem szerint még 
nagyobb hangsúlyt kell fektetni a „gyakorló helyekkel” (síiskolák) kapcsolatos információk 
átadására. Nagyon hasznosnak tartom az utánpótlás szakembereink jelenlétét a 
programban, mivel már a megtartott testnevelés órákon kialakulhat egy olyan szimpátia, mely 
később bevonzza a gyerekeket az edzésre. Ez a kezdeti nehézségek leküzdését 
nagymértékben megkönnyíti, hiszen eleve ismerős arcokkal találkozhatnak majd, 
amennyiben felkeresik síiskoláink valamelyikét. 
A megjelenés (socail média, honlap) szempontjából fontos lenne újra egy állandó fotóst 
alkalmazni. Egy stabil speaker jelenléte tovább emelhetné a kupafutamok színvonalát és 
tehetné azokat élvezhetőbbé és a hangulatosabbá a nézők számára. 
Időszerűvé vált az oklevél dizájnjának a cseréje, mely hosszú évek óta csak 
színösszeállításban változott és melyet egyre több kritikával illetnek. 
 


